
Polgármesteri beszámoló 2022. szeptember - 2023. december 

Az elmúlt időszakban több fejlesztést hajtottunk végre. Decemberben megkezdődtek a 

Kórós- Drávapiski- Kémes VP pályázat útépítés munkálatai. A kivitelező cég a főbb 

munkálatokkal már végeztek, már csak a felvonulási úton keletkezett károk javítását végzik. 

Július elejétől már közvetlen, fele akkora távon is meglehet közelíteni Kémes községet. 

A szomszédos országban folyó háború miatt bekövetkezett válsághelyzet megkövetelte, 

hogy a települési adók mértékén emeljünk. A telek-és földadó tekintetében átlag 15%-os 

emelést hajtottunk végre. A helyi iparűzési adónál törlésre került a 2,5 millió Ft-os adóalapi 

határ. 

Az idei évben kivezetésre került a földadó, mely komoly pénzügyi problémát okozott az 

önkormányzatnak. Idén ősszel már nem tudtunk beszedni földadót, valamint visszafizetési 

kötelezettségünk van az első félévben beérkezettekre. Önkormányzatunknak  ez 23 185 071 

Ft bevételkiesést okozott a 2023-as évre, ebből 9 152 193 Ft a visszafizetendő. Rengeteg 

megkeresést írtunk a helyzet kezelésére. 2 budapesti minisztériumi tárgyalásunk is volt , új 

adókat vetettünk ki. Próbáljuk kezelni a helyzetet az esetleges fizetésképtelenség elkerülése 

miatt. A polgármester nem vette fel eddig a fizetését, a helyzet enyhítése miatt.  

Megtartottuk a helyben szokásos karácsonyi szeretetvendégségünket, melyre idén is sokan 

érkeztek. 

Az inflációs nyomás hatására januárban szükségessé vált a hivatali dolgozók 17%-os 

béremeléséről dönteni. A Testület ezt soron következő ülésén megszavazta az 

Önkormányzat költségvetésének terhére. A közfoglalkoztatottak 14-16%-os emelését a az 

állami költségvetés fedezi. Felvételre került egy fő, főállású kőműves/karbantartó, aki az 

önkormányzat körüli, szakképzettséget igénylő feladatokat ellátja. Ilyen feladat például a 

kerítések rendbetétele, önkormányzati tulajdonú épületek karbantartása, közterületi 

padok/asztalok felújítása is. 

Februárban önkormányzati tulajdonba került temető is, melynek mindennemű 

karbantartását, feladatait az Önkormányzat végzi, működteti. 

Március 11.-napján megtartásra került a nőnap, mely keretein belül a kórósi hölgyeket 

köszöntöttük zenés-táncos elfoglaltsággal és egy vacsorával.  

A víziközmű integráció Kórós esetében egyedi megállapodás útján megy végbe. A több mint 

2 HA területű 77. HRSZ ingatlanon, köznyelvben „apadás”-on található a víziközmű. Az 

integráció részeként a területet át kell adni, amin a létesítmény található. Ezt mi nem 

engedélyeztük, így telekmegosztást kezdeményeztünk. Az integráció akkor valósul meg, 

amint új földhivatali jelölést kap a víziközmű kerítéssel bevont területe és különálló 

ingatlanként lesz nyilvántartva.  

Dr. Varga László Miklóssal kötött megbízási szerződést a háziorvosi körzetben résztvevő 

önkormányzatok megszüntették. Az új szolgáltató a SimpleMed Bt., dr. Springó Zsolt 

háziorvossal. 



Júniusban új hulladékkezelési rendeletet fogadtunk el, valamint a szociális keret összegét 

egyénenként 1.000.000 Ft-ra emeltük. 

A falugondnoki szolgálat, mint ahogy mindig is, segítette a falu lakosait. Orvosi, bevásárló 

járatok állnak rendelkezésre a falu lakosai érdekében, valamint akkut problémák, egyéb 

utazások miatt is rendelkezésre áll a falubusz. 

Az önkormányzati tulajdonú ingatlanok bérbeadásának programja pozitív ütemben halad. 3 

üresen álló ingatlanba sikerült családokat költöztetni. A Petőfi 7, Petőfi 9, valamint a Rákóczi 

24. számú ingatlanokba költöztek lakók. A falu lakossága növekedett ezzel, összesen 7 fővel. 

A természetes halálozás sajnos 4 fő volt idén. 

A Remény Állatotthon esetében eddig 3 kutyát adtunk örökbe és 1 kutya érkezett. 1 

macskának sikerült örökbefogadót találni. Működésünket nagyobb cégek, egyesületek 

támogatják, és időnként segítik. Az elmúlt időszakban közel 192 zsák kutyatápot, 

konzerveket, gyógyszereket és egyéb fontos kiegészítőket kaptunk adományként  a TS Nie 

mehr allein e.V. németországi egyesülettől származik. Volt egy nagy adománygyűjtésünk 

ahol közel 50 zsák kutyatápot és 20 zsák macskatápot, rengeteg konzervet és egyéb 

kiegészítőket kaptunk civil emberektől, sellyei óvodától, valamint az MBH Banktól. 

Önkormányzatunk mindent megtesz a közterülteket karbantartásáért, még akkor is, hogy a 

közfoglalkoztatásban nem érkezett támogatás üzemanyagra. Az egyre növekvő infláció, 

magas benzinár, megemelkedett elektromos energia ár, valamint a földadó megszűnése 

nagyobb terhet ró az Önkormányzatra, ami jelentős többletkiadást eredményez, de még így 

is megtudunk tartani minden embert és minden támogatási formát is, ahogy az előző 

években is volt. Ez szinte csoda. Kiegészítjük a közfoglalkoztatási bért. Ez Magyarországon 

szinte példa nélküli. 

Kirándulásokat szerveztünk a falu lakosainak, 2022 szeptember 30.-án és okt. 1.-én  17 fő 

létszámában látogattuk meg a Villányi Vörösbor Fesztivált, valamint 2022 októberében a 

Pécsváradi Leányvásárt. Az utazás és a belépés és a programlátogatás mindenki számára 

ingyenes volt.  Idén forráshiány miatt ez nem várható. 

A közösségi sportolás elősegítése érdekében a helyi fitneszteremben aerobic torna 

lehetőséget biztosítunk. Elhelyeztünk egy televízió készüléket a konditeremben, mely e 

tornagyakorlat végzését kívánja elősegíteni. A falu lakosainak csökkentettük a fitneszterem 

bérletének árát 1500 Ft-ra havonta. 

Októberben elindítottuk a helyi néptánccsoportot, mely keretein belül a helyi gyerekek heti 

egy alkalommal ingyenesen tanulhatnak néptáncot. Ezek az alkalmak a keddi napokon 

vannak.  

Novemberben moziklubot indítottunk, minden héten csütörtökön van lehetőség egy közös 

filmnézésre a közösségi színtérben. 



További erdőrészleteket, fás területeket próbálunk bevonni a krízisfa programba, hogy az 

gördülékenyebben tudjon folytatódni. Összesen 5,74 HA területet kértünk a Magyar 

Államtól átadásra. Az eredményről hamarosan fognak tájékoztatni minket.  

A 2022-2023-as téli időszakban 51 m3 szociális tűzifát osztottunk ki, az idei program keretein 

belül pedig 42 m3 keménylombos tűzifa vásárlására kaptunk támogatást. 

Tavaly szeptembertől kezdődően közel 100 m3 kedvező áru (esetenként ingyenes) krízisfát 

osztottunk szét a lakosok között. 

Az elmúlt időszakban a bűnözés is fellendült a községünkben. Az idei évben 5 regisztrált 

betörés történt a faluban, ez mind az elmúlt pár hónapban. Ennek megakadályozására 

fejlesztjük a kamerarendszert. 

 

 


